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 WRZ. 0012.3.8.2024 

Protokół nr 8/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 17 grudnia 2024 roku 
 

W dniu 17 grudnia 2024 roku w sali narad Starostwa Powiatowego w 
Wodzisławiu Śląskim przy ulicy Bogumińskiej 2 odbyło się posiedzenie 
Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Wydanie opinii do projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LII/512/2023 
z dnia 4 września 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 

b) podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

c) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego 
– Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych z 
siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, ul. Wałowa 30, 

d) udzielenia dotacji celowej Szpitalowi Powiatowemu w 
Wodzisławiu Śląskim, 

e) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/561/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 
Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, 

f) ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024, 

g) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu, 

h) uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wodzisławskiego na lata 2024 – 2041, 

i) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Wodzisławskiego na 2025 
rok. 

4. Opracowania sprawozdania z pracy Komisji za 2024 rok. 
5. Opracowania planu pracy Komisji na 2025 rok. 
6. Sprawy bieżące. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
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8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 
Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powitała wszystkich 
obecnych, otworzył posiedzenie Komisji i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum. 
 
W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Krystyna Kuczera – Przewodnicząca, 
2. Leszek Bednorz, 
3. Leszek Bizoń, 
4. Tadeusz Chrószcz, 
5. Andrzej Kania, 
6. Barbara Magiera, 
7. Joanna Rduch – Kaszuba, 
8. Arkadiusz Skowron. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
1. Mariusz Rakowski - Skarbnika Powiatu 
2. Arkadiusz Łuszczak –Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu 
3. Aleksandra Witoszek - Dyrektor PCPR 
4. Dezyderiusz Szwagrzak – Dyrektor ZAZZUP 

 

Ad. 2 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przystąpiła do głosowania 
porządku obrad, który został przyjęty jednogłośnie i Komisja przystąpiła 
do jego realizacji. 
 
Ad. 3a 
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Pan Arkadiusz Łuszczak 
przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Wodzisławskiego Nr LII/512/2023 z dnia 4 września 2023 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz zapytał czy podjęcie 
uchwały spowoduje wzrost, czy spadek kosztów? 
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Pan Arkadiusz Łuszczak 
powiedział, że spowoduje to zmniejszenie pomocy finansowej jaką udziela 
Powiat Raciborski Powiatowi Wodzisławskiemu o 30 tys. zł. w skali 
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budżetu na komunikację powiatową są to bardzo niewielkie środki, bo 
całość to środki rzędu 9,5 mln. zł. Natomiast pozostałe zmiany powodują 
skrócenie linii, a w związku z tym obniżenie kosztów eksploatacji. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 7 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3b  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Aleksandra 
Witoszek przedstawiła projekt uchwały w sprawie podziału środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba zapytała jaka jest różnica pomiędzy 
budżetem PCPR jaki Pani Dyrektor proponowała w projekcie uchwały 
budżetowej. 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski poinformował, iż dane przedstawi 
w sprawach bieżących. 
Radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba zapytała jeżeli chodzi o budżet PCPR 
na czym będziemy oszczędzać, bo gdzieś te środki muszą być 
zmniejszone. Ponadto zapytała jak wygląda sprawa z ośrodkami 
podległymi pod PCPR tzn. WTZ, ŚDŚ. Oni też maja swoje budżety i też je 
przekazali Dyrektorowi PCPR. Zapytała czy te środki które zostały 
zaproponowane przez PCPR, Urząd Wojewódzki wystarczają na 
działalność. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Aleksandra 
Witoszek poinformowała, iż jednostki organizacyjne pomocy społecznej 
projekty swoich budżetów przedkładają Skarbnikowi. Dodała, iż jeśli 
chodzi o środki z Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego to tylko w zakresie 
dotacji jeśli chodzi o ośrodki wsparcia i ich budżet jest opracowywany w 
obrębie dotacji, która otrzymujemy od Wojewody. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 7 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3c 
Dyrektor Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych 
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla zakładu budżetowego – Zakładu Aktywności 
Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, 
ul. Wałowa 30. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu.  
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
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Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3d 
Starosta Pan Leszek Bizoń przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji celowej Szpitalowi Powiatowemu w Wodzisławiu 
Śląskim. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3e 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/561/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 
na 2024 rok wraz z załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3f 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. Projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3g 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 
do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz poinformował, iż wyłączy 
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się z głosowania, gdyż reprezentuje instytucje która może być pośrednio 
zaangażowana. Ponadto zapytał czy Powiat planuje zawrzeć z firmą która 
będzie przeprowadzać emisję obligacji wprowadzenie wskaźnika 
alternatywnego, gdyż WIBOR jest wskaźnikiem który przyszłym roku może 
przestać obowiązywać. 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski podziękował za informację. 
Radny Pan Andrzej Kania zapytał do jakiego poziomu wzrośnie dług 
Powiatu po wyemitowaniu tych obligacji? 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski poinformował, iż po 
wyemitowaniu tych obligacji na koniec 2025 roku dług Powiatu się obniży, 
gdyż więcej spłacimy niż wyemitujemy. 
Starosta Pan Leszek Bizoń dodał, iż sama emisja tych obligacji znalazła się 
na razie w założeniach aby spiąć budżet. Nie stanowi konieczności, że 
obligacje zostaną wyemitowane, to dopiero wyniknie w trakcie roku. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 7 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3j 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024 – 2041. Projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3k 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 
Wodzisławskiego na 2025 rok. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Radny Pan Andrzej Kania zgłosił poprawkę do projektu uchwały w pkt 4             
I kwartale myślnik trzeci w słowie „Wodzisławskiego” zostały przestawione 
litery jest „ą”, a winno być „a”. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 4 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przedstawiła sprawozdanie 
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z pracy Komisji za 2024 rok. Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 
do protokołu. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie przy 8 głosach za, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących przyjęła ww. sprawozdanie.  
 
Ad. 5 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przedstawiła projekt planu 
pracy Komisji na 2025 rok, który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przy 8 głosach za, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących przyjęła ww. plan pracy. 
 
Ad. 6 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił opinie III składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
przedłożonych przez Zarząd Powiatu dokumentów w szczególności w 
sprawie projektu budżetu na 2025 rok wraz z załącznikami. Opinie  
stanowią załącznik nr 13 do protokołu. Dodał, iż w związku z tymi 
opiniami Zarząd skłonił się złożenia poprawek do projektu budżetu na 
2025 rok zgodnych zaleceniami RIO. 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski w odpowiedzi dla Radnej Pani 
Joanny Rduch – Kaszuba poinformował, iż plany wydatków dla jednostek 
pomocy społecznej zostały ustalone na tych samych zasadach co plany 
innych jednostek organizacyjnych powiatu chodzi o działy 852 – pomoc 
społeczna, 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i 855 – 
rodzina. Jednostki organizacyjne których plany finansowe ujęte zostały w 
tych działach klasyfikacji budżetowej złożyły zapotrzebowanie na kwotę 
61 244 000 zł.(w zaokrągleniu), a otrzymały 56 667 000 zł., co oznacza iż 
otrzymały mniej o kwotę 4 466 000 zł., czyli o 7,3% mniej. Nie 
uwzględniono dodatków motywacyjnych dla pracowników pomocy 
społecznej w kwocie 3 088 zł., ponieważ kwestia tych dodatków jest 
rozwiązywana w formie dotacji celowej z budżetu Państwa i nie możemy 
przyjąć tych dodatków, gdyż zostaną ustalone w odrębnej decyzji 
Wojewody i wtedy wprowadzone do budżetu. Nie uwzględniono również 
jednego zadania realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w kwocie 
317 062 zł. Nie uwzględniono także w przypadku Domu Pomocy 
Społecznej wydatku w wysokości 40 654 zł. na remont, bo nie mieścił się 
w środkach które jednostka planuje pozyskać z dotacji i z odpłatności 
pensjonariuszy. W rozdziale 75218 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
obcięto wydatki statutowe o kwotę 101 400 zł. ponieważ przekroczyły limit 
który przewidzieliśmy. Instytucjonalna piecza zastępcza zaplanowała 
podwyżki w wysokości 291 700 zł. ale nikomu nie uwzględnialiśmy 
podwyżek w żadnych aspektach klasyfikacji budżetowej tylko podwyżkę 
najniższego wynagrodzenia. Podobnie podwyżki zaplanował sobie 
Powiatowy Urząd Pracy w wysokości 519 088 zł. Natomiast wszystkie 
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pozostałe wydatki uwzględniono również podwyżkę najniższego 
wynagrodzenia i wszystkie obligatoryjne które należało ująć. 
 
Członkowie Komisji ustalili, iż następne posiedzenie odbędzie się w dniu                
w dniu 28 stycznia 2025 roku o godz. 15.00.  
 
Ad. 7 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu Pan Leszek Bednorz zawnioskował 
aby zaprosić przedstawiciela Miasta Rydułtowy, który jest liderem tego 
projektu, jakie to rodzi implikacje dla budżetu Powiatu, jakie gwarancje, 
jak to będzie wyglądało aby przekazać więcej wiadomości w tym zakresie. 
Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron poinformował, iż zaproszony 
został Burmistrz i Wiceburmistrz Miasta Rydułtowy na 30 grudnia br. na 
posiedzenie Zarządu Powiatu aby opowiedzieć o szczegółach. W ramach 
takie projektu są przeprowadzane konsultacje ze społecznością lokalną, a 
każdy partner ma swoje własne zadania 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu Pan Leszek Bednorz zasugerował, iż 
nie chodziło o spotkanie w ramach Zarządu Powiatu ale aby wszyscy radni 
mogli się z tym projektem zapoznać. 
Starosta Pan Leszek Bizoń zasugerował, iż możemy zaprosić na 
styczniową sesję przedstawicieli Miasta Rydułtowy. 
Członek Zarządu pan Arkadiusz Skowron powiedział, iż jest w grupie 
roboczej i takie spotkanie odbędzie się w dniu 5 grudnia br., a wtedy był w 
delegacji i otrzymał te materiały, gdzie omawiano działania które mają być 
dofinansowane. Dodał, iż nie jest to dokument wiążący ale jest to kwestia 
która zostanie przygotowana do wniosku, który zostanie złożony. 
 
Ad. 8 
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty w głosowaniu 
jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zakończyła posiedzenie. 
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 
Małgorzata Jezusek – Chodura 

            Krystyna Kuczera 


